



24-25-26 JANUARY 2020

German text see below

Press Release

Snow Polo World Cup St. Moritz Starts – Snow polo delights crowds on ‘First Day Friday’

St. Moritz, 24 January 2020. So, it is time once again for the oldest and most extravagant snow polo event in the world. Now in its 36th year, the annual Snow Polo World Cup St. Moritz draws thousands of spectators and world class polo players from all around the globe to the uber glamorous resort of St. Moritz in the heart of the Engadin Valley.

Badrutt's Palace, returning to St. Moritz as defending champions with the irrepressible Melissa Ganzi at the helm – the only woman to win the tournament in its history – were hotly anticipated on the frozen lake as they lined up against Azerbaijan Land of Fire for The President's Trophy; the inaugural trophy of the tournament. Playing again for Badrutt's was 8 goal powerhouse Alejandro Novillo Astrada whose snow polo experience combined with St. Moritz first-timer Nic Roldan's renowned flair and extravagant play; alongside the young and talented Juan Bautista Peluso seemed on paper to be a winning formula for Badrutt's. However, Azerbaijan Land of Fire had other ideas and intelligently and efficiently shut down the black shirted Badrutt's team from the first throw in. Capitalising on their initial two goal handicap advantage, they remained undaunted notching up a further four goals with only one in reply from their opponents at half-time. In the second half, Badrutt's Palace regained their composure, rallied and scored three goals to Azerbaijan's two, but it was a case of too little, too late and with only four chukkas and no more time, they could not catch Elchin Jamalli and his white shirted fire starters. The final score was a decisive 8-4 victory to Azerbaijan Land of Fire, who have firmly marked their arrival on The Snow Polo World Cup St Moritz.

«This is the best playing surface we have ever seen at the event»

Reto Gaudenzi, the Vice President and CEO of the event celebrated his birthday today and the sun gods rewarded him with the perfect warm, sunny day, providing ideal conditions for the livestreaming of the event to over 500,000 viewers and to the delight of the world's media and photographers who flock to this event every year. Reto told us, «This is the best playing surface we have ever seen at the event, it means we are seeing fast, open play which is fantastic for the players and spectators too».

The fun in the sun continued with the second match of the day between team St. Moritz and the horsepower of Maserati for The Hatecke Challenge. Four-time winner of the event and English arena maestro Nacho Gonzalez was on flying form, perfectly complimenting the awesome skill of fellow countryman Max Charlton for the red shirts of St. Moritz. The dynamic British duo worked well together, effectively closing down the best endeavours of their opposition. The result was that Valentin Novillo Astrada, (who was closely marked by Robert Strom) and Adrian Laplacette Jnr collectively did not really have a chance to display their open style of polo. However, this did not result in anything other than thrilling play; the match was a close run affair



24-25-26 JANUARY 2020

throughout with outstanding action in particular from Fabio Meier who had swapped to the Number 4 position and excelled – effectively ‘shutting the back door’ in defence, as well as seizing opportunities in attack. The spectators in the packed stands were rewarded with a close ‘all to play for’ score of 2-2½ at half-time.

The second half was much of the same with 2019 finalist Valery Mishchenko working hard to close down Kutlay Yaprak, playing in his first ever match in St. Moritz. Maserati were trying hard to make an impact, but it was not enough to stop the combined firepower of Charlton and Gonzalez really take effect in the second half, with the final score resting at 6-2½. Impressively, Charlton scored five out of his team’s six goals.

The polo action continues tomorrow with Azerbaijan Land of Fire playing against St. Moritz at 12.00pm local time and then at 2.15pm Maserati versus Badrutt’s Palace to decide the line-up for Finals’ Day on Sunday.

Snow Polo and the Evviva Polo St. Moritz Ltd

1985 saw the first-ever polo competition on snow – the world premiere was staged in St. Moritz. The Snow Polo World Cup has reigned over the last weekend in January in St. Moritz ever since. In 2014, leading exponents of snow polo in Switzerland founded Evviva Polo St. Moritz Ltd and signed a long-term contract with the town of St. Moritz, thus securing a sustained continuation of the Snow Polo World Cup St. Moritz. The Board of Directors consists of Dr Piero Dillier (President), Reto Gaudenzi (Vice-president and CEO), and Arndt Küchel. Dr Thomas Rinderknecht and Peter A. C. Blum are on the Advisory Board; Jürg Reinger is the Managing Director. A well-rehearsed team of local hotels, businesses, and experts, the town of St. Moritz and their See Infra Ltd is working hand in hand with the organisers to carry out the tournament. For more information, visit www.snowpolo-stmoritz.com.

Media services Snow Polo World Cup St. Moritz

Katja Grauwiler +41 79 684 88 53 media@snowpolo-stmoritz.com

Evviva Polo St. Moritz Ltd

Reto Gaudenzi +41 79 774 38 27 reto.gaudenzi@snowpolo-stmoritz.com
 Jürg Reinger +41 79 402 92 75 juerg.reinger@snowpolo-stmoritz.com



24-25-26 JANUARY 2020

Sponsors and partners of the Snow Polo World Cup St. Moritz 2020

Team sponsors	St. Moritz, Maserati, Badrutt's Palace Hotel, and Azerbaijan Land of Fire
Global Lead Partner	Deutsche Bank Wealth Management
Official Outfitter	La Martina
Trophy sponsors	St. Moritz, La Martina, Maserati, Deutsche Bank Wealth Management
Helmet sponsor	NetJets
Official hotels	Badrutt's Palace Hotel, Kulm Hotel St. Moritz, Kempinski Grand Hôtel des Bains, Carlton Hotel, Suvretta House, Giardino Mountain, Crystal Hotel, Steffani Hotel, Hotel Corvatsch, Hotel Laudinella, Hotel Sonne
Official partner hotel in Zürich	Hotel Schweizerhof
Official restaurants	Chesa Veglia/Polo Bar, CHE CHA, HATO
Sponsors	Maura Wasescha, SBS Swiss Business School, NetJets, Pernod Ricard Swiss, UBV Lanz AG, Sprüngli, Azerbaijan Land of Fire, Doppelleu Boxer, Trois Pommes
VIP catering	Badrutt's Palace Hotel
Official suppliers	Perrier-Jouët, Oona Caviar, Cecchetto, Sprüngli, Doppelleu Boxer, Cigar Must
Official airline	Etihad Airways
Guest Resort	Mauritius & Maradiva Villas Resort & Spa
Official travel agency	Finass
Medical Partner	Bethanien Privatklinik
Emergency Medical Partner	Klinik Gut
Exhibitors	Maura Wasescha, Azerbaijan Land of Fire, La Martina, Casino St. Moritz, NetJets, Ender Sport St. Moritz, cellcosmet, Bethanien Privatklinik
Catering to the public	Badrutt's Palace Hotel & local partners
Supporters	Engadine, the town of St. Moritz, Lyceum Alpinum Zuoz, St. Moritz, O. Christoffel AG, Blasto
Official affiliated club	Polo Park & Country Club Zürich
TV partner	ENJY.TV St. Moritz
Official magazines	The Polo Magazine, Polo Times
Media partners	The Polo Magazine, The Luxury Report, La Polo International, Polo Quarterly, Polo International, Le Grand Mag, Polo Times, Polo Luxury & Country Life magazine, La Bocha, good style mag, Pololine, Polo & Lifestyle The London Magazine

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ

Media Service · GRAUWILER I TESTA Public Relations · Mantelgasse 10 · CH-8008 Zürich
T +41 79 305 7500 · media@snowpolo-stmoritz.com · www.snowpolo-stmoritz.com



24-25-26 JANUARY 2020

Teams of the Snow Polo World Cup St. Moritz 2020

Team Maserati

1	Team Captain Kutlay Yaprak	+1	TUR
2	Valentin Novillo Astrada	+6	ARG
3	Adrian Laplacette Jr.	+6	ARG
4	Fabio Meier	+1	CH

Team Azerbaijan Land of Fire

1	Team Captain Elcin Jamalli	+2	AZE
2	Pato Bolanteiro	+4	AZE/ARG
3	Agustin Kronhaus	+3	AZE/ARG
4	Santiago Marambio	+6	ARG
Reserve			
	Ali Rzayev	+0	AZE
	Rashad Hasanov	+0	AZE

Team Badrutt's Palace Hotel

1	Team Captain Melissa Ganzi	+0	USA
2	Juan Bautista Peluso	+2	ARG
3	Nic Roldan	+8	USA
4	Alejandro Novillo Astrada	+8	ARG

Team St. Moritz

1	Zhanna Bandurko / Valery Mishchenko	+0	RUS
2	Robert Strom	+5	FRA
3	Max Charlton	+6	ENG
4	Nacho Gonzalez	+6	ENG

Umpires

Olivier Ellis	Head Umpire	GBR
Charles Seavill	Umpire	ENG
Marcelo Garrahan	Umpire	ARG



24-25-26 JANUARY 2020

Medienmitteilung

Snow Polo World Cup St. Moritz hat begonnen - Snow Polo begeistert die Zuschauer am ersten Turniertag, dem «First Day Friday».

St. Moritz, 24. Januar 2020. Startschuss für das älteste und extravaganteste Snow Polo Turnier der Welt. Der Snow Polo World Cup St. Moritz zieht im 36. Jahr seines Bestehens Tausende Zuschauer aus aller Welt und die besten Weltklasse-Polospieler in den glamourösen Ferienort St. Moritz im Herzen des Engadins.

Das Team Badrutt's Palace kehrte mit der US-Amerikanerin Melissa Ganzi an der Spitze als Titelverteidiger nach St. Moritz zurück. Sie ist die erste Frau, die das Turnier je gewonnen hat – und zwar im letzten Jahr. Deshalb wurde ihr Auftritt auf dem gefrorenen See mit Spannung erwartet. Die Equipe kämpfte um die erste Trophäe des Turniers, die Presidents Trophy, gegen das aserbaidische Team «Land of Fire».

Für das Badrutt's Team spielte erneut der 8-Goaler Alejandro Novillo Astrada, der über eine grosse Snow-Polo-Erfahrung verfügt. Zusammen mit dem extravagantem Spiel von St. Moritz Neuling Nic Roldan und dem jungen und talentierten Juan Bautista Peluso ist das auf dem Papier eine einzigartige Erfolgsformel für das Team Badrutt's. Azerbaijan - Land of Fire hatte jedoch andere Ideen und schaltete die in Schwarz spielende Mannschaft Badrutt's Palace gleich von Beginn der Partie weg intelligent und effizient aus. Sie nutzten ihren Handicap-Vorteil von zwei Toren und erzielten unerschrocken vier weitere Tore, während der Gegner bis zur Hälfte der Partie nur ein einziges erzielte. In der zweiten Halbzeit gewann das Team Badrutt's Palace wieder an Fahrt, erholte sich und erzielte drei Tore. Jedoch hatte in der Zwischenzeit das Team aus Aserbaidschan zwei weitere erzielt. Und es blieb bis zum Schluss des Spiels nicht genügend Zeit, um Elchin Jamalli und sein in Weiss spielendes Team noch einzuholen. So lautete das klare Endergebnis 8:4 für Azerbaijan - Land of Fire, das damit seine Ansprüche auf den Sieg des Snow Polo World Cup St. Moritz 2020 angemeldet hat.

«Dies ist der beste Spielbelag, den wir je bei diesem Event gesehen haben»

Reto Gaudenzi, Vize-Präsident und CEO des Events, feierte heute seinen Geburtstag und die Sonnengötter belohnten ihn mit einem perfekten, warmen und sonnigen Tag, der ideale Bedingungen für das Livestreaming des Events bot. Weltweit waren über 500.000 Zuschauer online, um sich die beiden rasanten Partien des Tages anzuschauen. Und auch die Medien und Fotografen strömten zahlreich wie jedes Jahr zum Event. Reto Gaudenzi erklärte: «Dies ist der beste Spielbelag, den wir je bei diesem Event gesehen haben, und es bedeutet, dass wir ein schnelles, offenes Spiel sehen, was fantastisch für die Spieler und die Zuschauer ist.»

Mit dem zweiten Spiel um die Hatecke Challenge ging der Spass in der Engadiner Sonne weiter. Das in Rot spielende Team St. Moritz traf auf das im traditionellen Nachtblau antretende Team Maserati. Der vierfache St. Moritzer Turniersieger und englische Arena-Maestro Nacho Gonzales zeigte sich in Topform. Er und sein Landsmann Max Charlton ergänzten sich in ihren roten St. Moritz-Shirts virtuos und liessen den Vorstössen ihrer Gegner keine Chance. Valentin Novillo Astrada (vom St. Moritzer Robert Strom gut bewacht) und Adrian Laplacette Jr. bekamen keine Möglichkeit, ihr offenes Polospiel aufzuziehen. Dennoch entstand ein spannendes Spiel, das zur knappen Angelegenheit wurde. Vor allem Fabio Meier, der von der Nummer 2

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ

Media Service · GRAUWILER | TESTA Public Relations · Mantelgasse 10 · CH-8008 Zürich
T +41 79 305 7500 · media@snowpolo-stmoritz.com · www.snowpolo-stmoritz.com

Seite 5 von 6



24-25-26 JANUARY 2020

auf die Position 4 gewechselt hatte, fiel durch herausragende Einlagen auf. Hinten hielt er effektiv die Tür zu und vorne verschaffte er sich immer wieder Angriffsmöglichkeiten. Die Zuschauer auf den voll besetzten Tribünen applaudierten zur Halbzeit einem knappen Spielstand von 2 zu 2½.

Auch in der zweiten Spielhälfte wendete sich das Blatt nicht – dem Finalisten aus dem Vorjahr, Valery Mishchenko, gelang es erfolgreich, das Spiel von Kutlay Yaprak, der bei Maserati sein Debut in St. Moritz gibt, lahm zu legen. Maserati setzte alles daran, das Spiel zu kontrollieren, vermochte der geballten Feuerkraft von Charlton und Gonzales aber nichts entgegen zu halten. So endete das Spiel beim Stand von 6 zu 2½ für St. Moritz. Charlton verbuchte stolze 5 von 6 Treffer seines Teams.

Das Polospektakel geht am Samstag um 12 Uhr mittags mit der Partie zwischen Azerbaijan - Land of Fire und dem Team St. Moritz weiter. Um 14.15 Uhr spielt dann Maserati gegen Badrutt's Palace Hotel. Alle vier Mannschaften können sich noch für das Finale vom Sonntag qualifizieren.